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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Semjén Zsolt, nemzetpolitikáért, 
nemzetiségpolitikáért, egyházpolitikáért és egyházdiplomáciáért felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tényleg indokoltnak tartja, hogy egy egyházi iskola 
építése miatt kivágják Szeged egyik utolsó nagyobb erdejét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A  telex.hu  portálon  megjelent  „Rendeletben  gátolja  a  kormány  hat  hektár  szegedi  erdő
megmentését„ című cikkben arról írnak, hogy „a kiadott rendeletével a kormány megakadályozná,
hogy  Szeged  önkormányzata  megmentse  a  kivágástól  a  város  egyik  utolsó  nagyobb  erdejét.
Korábban a hat hektár állami tulajdonú erdőt, amely az egyházi futballstadion mellett fekszik, a
kormány ajándékba adta a Szeged-Csanádi Egyházmegyének, hogy ott iskolát építsen.”:

„A kormány rendeletben tiltotta meg, hogy a szegedi önkormányzat három évre felfüggessze annak
a hathektáros területnek az erdőművelésből való kivonását, amely a város egyik utolsó nagyobb
területű egybefüggő erdeje. Az önkormányzat most a kormányrendelettel szemben álló határozatot
hozott.

(…)

Szegeden azért  különösen fontos az erdők fennmaradása, mert a város  levegője igen poros.  Az
egybefüggő növényzet akadályozza a szálló por terjedését. A város önkormányzata azzal próbálta
megvédeni  a  környezetvédelmi  szempontból  is  fontos  erdőt,  hogy  Szeged  településfejlesztési
szabályzatának módosításával három évre felfüggeszti a terület művelési ágának átalakítását. Ezt a
szabálymódosítást a pénteki önkormányzati ülésre beterjesztették. Mivel a Botka László mellett álló
önkormányzati  többség az erdő megmaradását támogatja,  borítékolható volt,  hogy a képviselők
megszavazzák az erdővédelmi javaslatot.

A kormány azonban résen volt. Már az önkormányzati ülés előtti éjszaka kiadott egy rendeletet,



amely  megtiltja,  hogy  a  városi  szabályokkal  megakadályozzák  az  egyházi  iskolának  szánt
erdőterület művelési ágának átalakítását. A hivatalos szöveg szerint:

„A  Szeged-Csanádi  Egyházmegye  beruházásaival  összefüggő  közigazgatási  hatósági  ügyek
nemzetgazdasági szempontból kiemelt jelentőségű üggyé nyilvánításáról szóló 90/2018. (IV. 25.)
Korm. rendelet (a továbbiakban: R.) 1. §-a a következő (3) bekezdéssel egészül ki:

(3) Az (1) bekezdés szerinti ingatlanok tekintetében változtatási tilalom nem alkalmazható.”

A rendelet további biztosítékokkal is védi a leendő egyházi beruházást, annak esetében a szokásos
ügyintézési  határidőknél  rövidebbet,  szakhatósági  eljárásra  8,  közigazgatási  ügyekre  pedig  15
napot ír elő.

A november 16-án a Magyar Közlönyben megjelent rendelet „a kihirdetése napján 23 órakor lép
hatályba. Orbán Viktor miniszterelnök s.k.”.

Mivel  a  kormányrendeletek  a  jogszabályok  hierarchiájában  az  önkormányzati  rendeletek  fölött
állnak, ebben az ügyben is a kormány akarata érvényesülhet. Így elméletileg a hat hektárt ki lehet
vonni az erdőművelésből, ki lehet vágni a fákat.”

 

Kérdezem Önt:

Tényleg indokoltnak tartja, hogy egy egyházi iskola építése miatt  kivágják Szeged egyik utolsó
nagyobb erdejét?

 

Budapest, 2023. november 30.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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